



**MOSCOW CLUSTER
OF BUSINESS INITIATIVES
(Moscluster)**

<http://www.moscluster.com>

**Corporate scientific journal of the
Moscow cluster of business initiatives
(Moscluster)
«Clusters. Research and Development»**

<http://crd.moscluster.com/>

**Фирменный научно-практический журнал
Московского кластера бизнес-инициатив (Москластер)
«Кластеры. Исследования и разработки»**

Special edition

with the materials of the conference project Moscluster - Russian analytical School "Analytics as a strategic factor of development of Russia," December 21, 2016 in the building, which houses the ANO "Agency of strategic projects for the promotion of new initiatives" (ASI) on the territory of Ledokol, Moscow

ISSN: 2414-9047

DOI: 10.12737/issn.2414-9047

№ 2 (7), 2016

Volume 3, issue 2

Moscow

Russian Federation

ISSN: 2414-9047 DOI: 10.12737/issn.2414-9047	Internet address of the publication (URL): http://crd.moscluster.com/	The certificate of registration of mass media in the Russian Federation: issued by the Federal Service for Supervision of Communications, Information Technology and Mass Communications of the Russian Federation (Roskomnadzor), on 01.07.2016, the number EL FS 77 - 66283
URL www.naukaru.ru: http://naukaru.ru/journal/view/Klasteri.-Issledovaniya-i-razrabotki/	URL eLIBRARY.RU: http://elibrary.ru/title_about.asp?id=57938	URL https://issuu.com: https://issuu.com/moscluster
Title: Corporate scientific journal of the Moscow cluster business initiatives (Moscluster) «Clusters. Research and Development»	Title of the publication: Corporate scientific journal of the Moscow cluster business initiatives (Moscluster) «Clusters. Research and Development»	Title of the publication in original characters: Фирменный научно-практический журнал Московского кластера бизнес-инициатив (Москластер) «Кластеры. Исследования и разработки»
Other titles appearing on the publication: 群集研究與開發	Other titles appearing on the publication: CRD	Количество выпусков в год: 2
Frequency: Semiannual (f)	Language: Russian (rus)	Medium: Online (cr)
Name of the publisher: Limited Liability Company «Moscow cluster business initiatives» (Moscluster LLC) Name of the publisher in original characters (издатель): Общество с ограниченной ответственностью «Московский кластер бизнес-инициатив» (ООО «Москластер»)	Contacts of publisher: Country code: RUS Country: Russian Federation City of Publication: Moscow City: Moscow Address: 105043, Russian Federation, Moscow, 4 — Parkovaya street, house 29 E-mail: 1@moscluster.com Telephone: +79264794079	Contacts of publisher (контакты издателя): City of publication: ул. 4-я Парковая, 29, Москва, 105043 Тел.: (926) 479-40-79 E-mail: 1@moscluster.com http://www.moscluster.com ОКПО 40311879, ОГРН 1157746107606, ИНН/КПП/ 7719402939/771901001

The list of branches of science (up to three) and / or groups of scientists specialties (in the aggregate - no more than five) in accordance with the nomenclature of scientific specialties, which are awarded degrees (the Russian Federation Ministry of Education and Science from 25.02.2009, the number 59 "On approval of the Nomenclature of scientific specialties, which are awarded degrees"):

Code Branch of science, specialties group, a special branch of science, which awarded the degree of

08.00.05 Economics

22.00.00 Social sciences

12.00.00 Legal sciences

Chief Editor: Ananishnev Vladislav Vladimirovich, PhD, MBA (AMBA) (ORCID: 0000-0002-0538-7473; Researcher ID: K-4999-2013; SCIENCE INDEX (SPIN): 3754-2015; AuthorID: 707647; LEADER-ID: 540).

Responsible for release: Ananishnev Vladislav.

Reporters: Godunova Lidiya, Korepova Valeria, Ananishneva Alina.

Editorial Council of journal (Редакционный совет)	Journal editorial board (Редакционная коллегия)
1. Tarasenko Vladislav - Chairman Editorial Board (SPIN-code: 6500-6848, AuthorID: 75441).	1. Tarasenko Vladislav - Chairman Editorial Board (SPIN-code: 6500-6848, AuthorID: 75441).
2. Ananishnev Vladislav - Deputy Chairman of the Editorial Board (SPIN-code: 3754-2015, AuthorID: 707,647).	2. Ananishnev Vladislav - Deputy Chairman of the Editorial Board (SPIN-code: 3754-2015, AuthorID: 707,647).
3. Edward A. Pronin (SPIN-code: 1623-7946, AuthorID: 415517).	3. Pronin Eduard Anatolyevich (SPIN-code: 1623-7946, AuthorID: 415517).
4. Brizhanin Vladimir Vladimirovich (SPIN-code: 4389-2101, AuthorID: 592,649).	4. Brizhanin Vladimir Vladimirovich (SPIN-code: 4389-2101, AuthorID: 592,649).
5. Polozhentseva Irina Veniaminovna (SPIN-code: 8565-5115, AuthorID: 768,325).	5. Polozhentseva Irina Veniaminovna (SPIN-code: 8565-5115, AuthorID: 768,325).
	6. Smirnov Vitaly G. (SPIN-code: 9869-8775, AuthorID: 650,372).
	7. Burkov Vladimir Germanovich (SPIN-code: 7304-7466, AuthorID: 282,446).
	8. Brizhanina Tatiana (SPIN-code: 1548-5977, AuthorID: 634,377).
	9. Michael A. Pronin (SPIN-code: 3114-0112, AuthorID: 501,793).

Start date of publication: 2017-02-28.

About issue

Special edition with the materials of the conference project Moscluster - Russian analytical School "Analytics as a strategic factor of development of Russia," December 21, 2016 in the building, which houses the ANO "Agency of strategic projects for the promotion of new initiatives" (ASI) on the territory of Ledokol, Moscow

December 15, 2016 marks the one year project Moscluster "Russian analytical school" (RUSH). In connection with this carried out an open conference "Analytics as a strategic factor in the development of Russia" in the building, which houses the ANO "Agency for Strategic Initiatives to promote new projects" (ASI) on the territory of Ledokol (2nd floor).

At the conference were Head of Russian analytical school (RUSH) reports on its activities and plans for 2017, Moscluster representatives, as well as prominent invitees. The "Russian analytical school" aimed at radical improvement of analytical work in state and municipal government agencies, as well as in the field of national security. In the era of the meanings of the war, "color" revolutions, behavioral and cognitive warfare is important to have reliable analytical tools form their own meanings, the image of victory, controlling the movement of information, aimed at the transformation of the national identity.

In the said 120 people attended the event.

Link to the event on the Internet:

<https://moscluster.timepad.ru/event/398916/>

<https://www.facebook.com/events/1363689850331549/>

<https://www.moscluster.com/?p=759>

<https://www.moscluster.com/?p=734>

CONTENTS

<p>Magazine: Clusters. Research and development Publisher: Moscow business initiatives cluster (Moscluster), BIN 1157746107606, INN 7719402939 ISSN: 2414-9047 Article: IMPROVING ENERGY POLICY IN THE RUSSIAN FEDERATION UNTIL 2030 DOI: 10.12737/article_58f8a13c50e1a7.75408459 FOS: 5.02, Economics and Business WoS: B.00090, Economics Author: J. G. Mamedova E-mail the author: yuliya_mamedova@mail.ru Country, region, city of residence: Russian Federation, Moscow, Moscow Academic degree: - Title: - Workplace author: The Ministry of energy Position: Specialist SPIN: - ODCID: - Researcher ID: - Author: S. G. Mamedov E-mail the author: - Country, region, city of residence: Russian Federation, Krasnodar region, Timashevsk Academic degree: - Title: - Workplace author: OOO "Velta" (outsersing) Position: the main territorial manager SPIN: - ODCID: - Researcher ID: - Abstract: High energy intensity is a key problem for the Russian economy. The goal of Russia's energy policy is the rational use of energy resources and the potential of the energy sector. One of the main priorities of the energy policy is the development of the market infrastructure of the energy sector. Keywords: energy intensity, energy, energy policy, energy resources, energy services</p>	P. 14-20
<p>Magazine: Clusters. Research and development Publisher: Moscow business initiatives cluster (Moscluster), BIN 1157746107606, INN 7719402939 ISSN: 2414-9047 Article: ANALYSIS OF MARITAL AND FAMILY STATUS IN REPUBLIC OF SAKHA (YAKUTIA) FOR THE YEAR 2015 PROGRAM-PROJECT APPROACH DOI: 10.12737/article_58f8a2e5c16043.07262632 FOS: 5.02, Economics and Business WoS: B.00090, Economics Author: T. V. Komarenko E-mail the author: komarenk@mail.ru Country, region, city of residence: Russian Federation, The Republic of Sakha (Yakutia), Yakutsk Academic degree: - Title: - Workplace author: RANEPА Position: master SPIN: - ODCID: - Researcher ID: - Abstract: The analysis of marriage and family relations in the Republic of Sakha (Yakutia) shows that decreasing the number of marriages, in 2016 the number of registered marriages amounted to 6297. The number of divorces in 2016 was 4162. That is, in 6297 registered marriages in the country during the last three years in 2016 year account for 66% of divorces. In recent years, the number of acts of name change has a strong tendency to increase. Today, in the Republic of Sakha (Yakutia), the population amounted to 963 thousand. Man. Natural population growth in the January 1, 2016 amounted to 8180 people. In 8165 16,345 births account for the dead man. Keywords: Yakutia, marital status, fertility, mortality</p>	P. 21-38
<p>Magazine: Clusters. Research and development Publisher: Moscow business initiatives cluster (Moscluster), BIN 1157746107606, INN 7719402939 ISSN: 2414-9047 Article: ANALYSIS OF SOCIO-ECONOMIC INDICATORS OF THE FAR EASTERN FEDERAL DISTRICT OF THE RUSSIAN FEDERATION DOI: 10.12737/article_58f8a46f48b0d2.44274068 FOS: 5.02, Economics and Business</p>	P. 39-46

<p>WoS: B.00090, Economics Author: M. V. Ponomarev E-mail the author: Maxx.pan@mail.ru Country, region, city of residence: Russian Federation, Primorsky Krai, Vladivostok Academic degree: - Title: - Workplace author: RANEPA Position: Student SPIN: - ODCID: - Researcher ID: - Author: S. K. Feoktistov E-mail the author: - Country, region, city of residence: - Academic degree: - Title: - Workplace author: - Position: - SPIN: - ODCID: - Researcher ID: - Author: J. A. Kuznetsov E-mail the author: - Country, region, city of residence: - Academic degree: - Title: - Workplace author: - Position: - SPIN: - ODCID: - Researcher ID: - Abstract: The article analyzes the main socio-economic indicators of development of the far Eastern Federal of the Russian Federation and its regions for the period 2000-2015, discusses the problems and prospects of socio-economic development of the far East. Keywords: the standard of living , population , development , costs , profits, wages of the Far East</p>	
<p>Magazine: Clusters. Research and development Publisher: Moscow business initiatives cluster (Moscluster), BIN 1157746107606, INN 7719402939 ISSN: 2414-9047 Article: MEDICAL LAW, AS THE BRANCH OF LAW DOI: 10.12737/article_58f8a606d1c110.88636356 FOS: 5.02, Economics and Business WoS: B.00090, Economics Author: D. A. Levin E-mail the author: levin-mger@yandex.ru Country, region, city of residence: Russian Federation, Moscow region, Krasnoznamensk Academic degree: - Title: - Workplace author: General Directorate of Social Communications of the Moscow region Position: Chief Inspector of the department for work with youth SPIN: - ODCID: - Researcher ID: - Abstract: The article proposes to address the problem of formation of health law, as an independent branch of law in the Russian legal system. The information in this article will help to determine the legal basis of the right to medical, scientific and historical aspects of formation of this branch of law. Keywords: Medicine, law, law, branch of law, medical law</p>	<p>P. 47-52</p>
<p>Magazine: Clusters. Research and development Publisher: Moscow business initiatives cluster (Moscluster), BIN 1157746107606, INN 7719402939 ISSN: 2414-9047 Article: THE ROLE OF CORPORATE DIRECTORS IN THE DEVELOPMENT OF TERRITORIAL CLUSTERS DOI: 10.12737/article_58f8a7a6a73bf6.95817410 FOS: 5.02, Economics and Business WoS: B.00090, Economics Author: R.R. Khafizov</p>	<p>P. 53-58</p>

E-mail the author: xafizov34@gmail.com

Country, region, city of residence: Russian Federation, Moscow, Moscow

Academic degree: -

Title: -

Workplace author: Ministry of Economic Development of the Russian Federation

Position: Chief of department

SPIN:

ODCID: -

Researcher ID: -

Author: Vladislav V. Ananishnev

E-mail the author: ananishnev@moscluster.com

Country, region, city of residence: Russian Federation, Moscow, Moscow

Academic degree: PhD in Economics

Title: -

Workplace author: Limited Liability Company «Moscow cluster business initiatives»

Position: CEO

SPIN: 3754-2015

ODCID: 0000-0002-0538-7473

Researcher ID: -

Abstract: Corporate governance tools allow the implementation of programs for the development of territorial clusters. At the same time, the role of corporate governance in regional development is underestimated. At the legislative level, labor relations with board members playing a key role in the company's significant corporate events are not currently regulated.

Keywords: corporate governance, professional director, regional development, the BOD, innovation, control



**МОСКОВСКИЙ КЛАСТЕР
БИЗНЕС-ИНИЦИАТИВ
(Москластер)**

<http://www.moscluster.com>

**Фирменный научно-практический журнал
Московского кластера бизнес-инициатив
(Москластер)
«Кластеры. Исследования и разработки»**

<http://crd.moscluster.com/>

**Corporate scientific journal of the
Moscow cluster business initiatives (Moscluster)
«Clusters. Research and Development»**

ISSN: 2414-9047

DOI: 10.12737/issn.2414-9047

Специальный выпуск

с материалами конференции проекта Москластера - Русская аналитическая школа «Аналитика как стратегический фактор развития России» 21 декабря 2016 г. в здании, в котором располагается АНО "Агентство стратегических инициатив по продвижению новых проектов" (АСИ) на территории Ledokol, г. Москва

№ 2 (7), 2016

Volume 3, issue 2

Москва

Российская Федерация

ISSN: 2414-9047	DOI: 10.12737/issn.2414-9047	Свидетельство о регистрации средства массовой информации на территории Российской Федерации, выданное Федеральной службой по надзору в сфере связи, информационных технологий и массовых коммуникаций Российской Федерации (Роскомнадзор), от 01.07.2016 г. ЭЛ № ФС 77 — 66283
Internet address of the publication (URL): http://crd.moscluster.com/	Сайт журнала: http://crd.moscluster.com/	URL https://issuu.com: https://issuu.com/moscluster
URL Портал научных журналов www.naukaru.ru: http://naukaru.ru/journal/view/Klasteri.-Issledovaniya-i-razrabotki/	URL Научная электронная библиотека eLIBRARY.RU: http://elibrary.ru/title_about.asp?id=57938	
Title: Corporate scientific journal of the Moscow cluster business initiatives (Moscluster) «Clusters. Research and Development»	Title of the publication: Corporate scientific journal of the Moscow cluster business initiatives (Moscluster) «Clusters. Research and Development»	Title of the publication in original characters: Фирменный научно-практический журнал Московского кластера бизнес-инициатив (Москластер) «Кластеры. Исследования и разработки»
Other titles appearing on the publication: 群集研究與開發	Other titles appearing on the publication: CRD	Количество выпусков в год: 2
Frequency: Semiannual (f)	Language: Russian (rus)	Medium: Online (cr)
Name of the publisher: Limited Liability Company «Moscow cluster business initiatives» (Moscluster LLC) Name of the publisher in original characters (издатель): Общество с ограниченной ответственностью «Московский кластер бизнес-инициатив» (ООО «Москластер»)	Contacts of publisher: Country code: RUS Country: Russian Federation City of Publication: Moscow City: Moscow Address: 105043, Russian Federation, Moscow, 4 — Parkovaya street, house 29 E-mail: 1@moscluster.com Telephone: +79264794079	Contacts of publisher (контакты издателя): City of publication: ул. 4-я Парковая, 29, Москва, 105043 Тел.: (926) 479-40-79 E-mail: 1@moscluster.com http://www.moscluster.com ОКПО 40311879, ОГРН 1157746107606, ИНН/КПП/ 7719402939/771901001

Перечень отраслей науки (до трех) и/или групп специальностей научных работников (в совокупности – не более пяти) в соответствии с номенклатурой научных специальностей, по которым присуждаются ученые степени (Приказ Министерства образования и науки Российской Федерации от 25.02.2009 г. № 59 «Об утверждении Номенклатуры научных специальностей, по которым присуждаются ученые степени»):

Шифр	Отрасль науки, группа специальностей, специальность	Отрасли науки, по которым присуждается ученая степень
08.00.00	Экономические науки	Экономические
12.00.00	Юридические науки	Юридические
22.00.00	Социологические науки	Социологические

Chief Editor: Ananishnev Vladislav Vladimirovich, PhD, MBA (AMBA) (ORCID: 0000-0002-0538-7473; Researcher ID: K-4999-2013; SCIENCE INDEX (SPIN): 3754-2015; AuthorID: 707647; LEADER-ID: 540).

Главный редактор: Ананишнев Владислав Владимирович, кандидат экономических наук, MBA (AMBA).

Ответственный за выпуск: Ананишнев Владислав Владимирович.

Журналисты: Годунова Лидия Андреевна, Корепова Валерия Владимировна, Ананишнев Алина Анатольевна.

Editorial Council of journal (Редакционный совет)	Journal editorial board (Редакционная коллегия)
1. Тарасенко Владислав Валерьевич — Председатель Редакционного совета (SPIN-код: 6500-6848, AuthorID: 75441).	1. Тарасенко Владислав Валерьевич — Председатель Редакционной коллегии (SPIN-код: 6500-6848, AuthorID: 75441).
2. Ананишнев Владислав Владимирович —Заместитель Председателя Редакционного совета (SPIN-код: 3754-2015, AuthorID: 707647).	2. Ананишнев Владислав Владимирович —Заместитель Председателя Редакционной коллегии (SPIN-код: 3754-2015, AuthorID: 707647).
3. Пронин Эдуард Анатольевич (SPIN-код: 1623-7946, AuthorID: 415517).	3. Пронин Эдуард Анатольевич (SPIN-код: 1623-7946, AuthorID: 415517).
4. Брижанин Владимир Владимирович (SPIN-код: 4389-2101, AuthorID: 592649).	4. Брижанин Владимир Владимирович (SPIN-код: 4389-2101, AuthorID: 592649).
5. Положенцева Ирина Вениаминовна (SPIN-код: 8565-5115, AuthorID: 768325).	5. Положенцева Ирина Вениаминовна (SPIN-код: 8565-5115, AuthorID: 768325).
	6. Смирнов Виталий Георгиевич (SPIN-код: 9869-8775, AuthorID: 650372).
	7. Бурков Владимир Германович (SPIN-код: 7304-7466, AuthorID: 282446).
	8. Брижанина Татьяна Владимировна (SPIN-код: 1548-5977, AuthorID: 634377).
	9. Пронин Михаил Анатольевич (SPIN-код: 3114-0112, AuthorID: 501793).

Дата публикации: 28.02.2017 г..

О выпуске

Специальный выпуск с материалами конференции проекта Москластера - Русская аналитическая школа «Аналитика как стратегический фактор развития России» 21 декабря 2016 г. в здании, в котором располагается АНО "Агентство стратегических инициатив по продвижению новых проектов" (АСИ) на территории Ledokol, г. Москва

15 декабря 2016 года исполняется 1 год проекту Москластера "Русская аналитическая школа" (РАШ). В связи с этим проведена открытая конференция «Аналитика как стратегический фактор развития России» в здании, в котором располагается АНО "Агентство стратегических инициатив по продвижению новых проектов" (АСИ) на территории Ledokol (2 этаж).

На конференции выступили руководители направлений Русской аналитической школы (РАШ) с отчетами о своей деятельности и планом на 2017 год, представители Москластера, а также известные приглашенные лица.

Проект «Русская аналитическая школа» нацелен на коренное улучшение аналитической работы в органах государственного и муниципального управления, а также в сфере обеспечения национальной безопасности. В эпоху войны смыслов, «цветных» революций, поведенческих и когнитивных войн важно иметь надежный аналитический инструментарий формирования собственных смыслов, образа победы, контроля над движением информации, направленной на трансформацию национальной идентичности.

На указанном мероприятии присутствовало 120 человек.

Ссылка на события в сети интернет:

<https://moscluster.timepad.ru/event/398916/>

<https://www.facebook.com/events/1363689850331549/>

<https://www.moscluster.com/?p=759>

<https://www.moscluster.com/?p=734>

СОДЕРЖАНИЕ

<p>Журнал: Кластеры. Исследования и разработки Издатель: Московский кластер бизнес-инициатив (Москластер), ОГРН 1157746107606, ИНН 7719402939 ISSN: 2414-9047 Название статьи: Совершенствование энергетической политики в РФ до 2030 года DOI: 10.12737/article_58f8a13c50e1a7.75408459 FOS: 5.02, Economics and Business WoS: B.00090, Economics УДК: 33 ББК: 65.050 ГРНТИ: 06.52.01 РВИНИТИ: 061.51.53.01 РФФИ: 06.6.50 РНФ: 08.1.55 Автор: Мамедова Юлия Геннадьевна Телефон: 89263095757 Электронная почта автора: yuliya_mamedova@mail.ru Страна, область, город проживания: РФ, Москва, Москва Ученая степень: - Ученое звание: - Место работы автора: Минэнерго РФ Должность: специалист SPIN: - ODCID: - Researcher ID:- Автор: Мамедов Сергей Джалилович Телефон: - Электронная почта автора: - Страна, область, город проживания: РФ, Краснодарский край, Тимашевск Ученая степень: - Ученое звание: - Место работы автора: ООО "Велта" (аутсорсинг) Должность: главный территориальный менеджер SPIN: - ODCID: - Researcher ID:- Аннотация: Ключевой проблемой для российской экономики является высокая энергоинтенсивность. Целью энергетической политики России является рациональное использование энергетических ресурсов и потенциала энергетического сектора. Одним из главных приоритетов энергетической политики является развитие рыночной инфраструктуры энергетики. Ключевые слова: энергоинтенсивность, энергетика, энергетическая политика, энергоресурсы, энергообслуживание</p>	Стр. 14-20
<p>Журнал: Кластеры. Исследования и разработки Издатель: Московский кластер бизнес-инициатив (Москластер), ОГРН 1157746107606, ИНН 7719402939 ISSN: 2414-9047 Название статьи: Анализ брачно-семейного положения в Республике Саха (Якутия) за 2015 год: программно-проектный подход DOI: 10.12737/article_58f8a2e5c16043.07262632 FOS: 5.02, Economics and Business WoS: B.00090, Economics УДК: 33 ББК: 65.050 ГРНТИ: 06.52.01 РВИНИТИ: 061.51.53.01 РФФИ: 06.6.50 РНФ: 08.1.55 Автор: Татьяна Васильевна Комаренко Телефон: 89142224516 Электронная почта автора: komarenk@mail.ru Страна, область, город проживания: РФ, Республика Саха (Якутия), Якутск Ученая степень: - Ученое звание: - Место работы автора: РАНХиГС Должность: Магистр SPIN: -</p>	Стр. 21-38

<p>ODCID: - Researcher ID:- Аннотация: Анализ брачно-семейных отношений в Республики Саха (Якутия) показывает, что в течении последних трех лет в республике уменьшается количество браков, в 2016 году количество зарегистрированных браков составило 6297. Количество разводов в 2016 году составило 4162. То есть на 6297 зарегистрированных браков в 2016 году приходится 66% разводов. В последние годы число актов о перемене имени имеет стойкую тенденцию к увеличению. На сегодняшний день в Республике Саха (Якутия) численность населения составила 963 тыс. человек. Естественный прирост населения на 1 января 2016 года составил 8180 человек. На 16345 родившихся приходится 8165 умерших человек. Ключевые слова: Якутия, семейное положение, рождаемость, смертность</p>	
<p>Журнал: Кластеры. Исследования и разработки Издатель: Московский кластер бизнес-инициатив (Москкластер), ОГРН 1157746107606, ИНН 7719402939 ISSN: 2414-9047 Название статьи: Анализ социально-экономических показателей Дальневосточного федерального округа Российской Федерации DOI: 10.12737/article_58f8a46f48b0d2.44274068 FOS: 5.02, Economics and Business WoS: В.00090, Economics УДК: 33 ББК: 65.050 ГРНТИ: 06.52.01 РВИНИТИ: 061.51.53.01 РФФИ: 06.6.50 РНФ: 08.1.55 Автор: Пономарев Максим Викторович Телефон: 89147905868 Электронная почта автора: Махх.pan@mail.ru Страна, область, город проживания: РФ, Приморский край, Владивосток Ученая степень: - Ученое звание: - Место работы автора: РАНХиГС Должность: Магистрант SPIN: - ODCID: - Researcher ID:- Автор: Феокистов Станислав Владимирович Телефон: - Электронная почта автора: - Страна, область, город проживания: - Ученая степень: - Ученое звание: - Место работы автора: - Должность: - SPIN: - ODCID: - Researcher ID:- Автор: Кузнецов Жан Анзорьевич Телефон: - Электронная почта автора: - Страна, область, город проживания: - Ученая степень: - Ученое звание: - Место работы автора: - Должность: - SPIN: - ODCID: - Researcher ID:- Аннотация: В статье проанализированы основные социально -экономические показатели развития Дальневосточного Федерального РФ и его регионов за период 2000-2015, рассматриваются проблемы и перспективы социально-экономического развития дальнего востока. Ключевые слова: уровень жизни, население, развитие, расходы, доходы, заработная плата Дальнего Востока</p>	<p>Стр. 39-46</p>
<p>Журнал: Кластеры. Исследования и разработки Издатель: Московский кластер бизнес-инициатив (Москкластер), ОГРН 1157746107606, ИНН 7719402939 ISSN: 2414-9047</p>	<p>Стр. 47-52</p>

<p>Название статьи: Медицинское право, как отрасль права DOI: 10.12737/article_58f8a606d1c110.88636356 FOS: 5.02, Economics and Business WoS: B.00090, Economics УДК: 33 ББК: 65.050 ГРНТИ: 06.52.01 РВИНИТИ: 061.51.53.01 РФФИ: 06.6.50 РНФ: 08.1.55 Автор: Дмитрий Левин Александрович Телефон: 89165121151 Электронная почта автора: levin-mger@yandex.ru Страна, область, город проживания: РФ, Московская область, Краснознаменск Ученая степень: - Ученое звание: - Место работы автора: Главное управление социальных коммуникаций Московской области Должность: главный инспектор отдела по работе с молодежью SPIN: - ODCID: - Researcher ID: - Аннотация: В статье предлагается рассмотреть проблему становления медицинского права, как самостоятельной отрасли права в Российской системе права. Информация из данной статьи поможет определить правовые основы медицинского права, научный и исторический аспект формирования указанной отрасли права. Ключевые слова: Медицина, право, закон, отрасль права, медицинское право</p>	
<p>Журнал: Кластеры. Исследования и разработки Издатель: Московский кластер бизнес-инициатив (Москкластер), ОГРН 1157746107606, ИНН 7719402939 ISSN: 2414-9047 Название статьи: Роль корпоративных директоров в развитии территориальных кластеров DOI: 10.12737/article_58f8a7a6a73bf6.95817410 FOS: 5.02, Economics and Business WoS: B.00090, Economics УДК: 33 ББК: 65.050 ГРНТИ: 06.52.01 РВИНИТИ: 061.51.53.01 РФФИ: 06.6.50 РНФ: 08.1.55 Автор: Хафизов Рустам Рамильевич Телефон: - Электронная почта автора: KhafizovRR@economy.gov.ru Страна, область, город проживания: Москва, Москва Ученая степень: - Ученое звание: - Место работы автора: Минэкономразвития Должность: Начальник отдела инновационных проектов Департамента стратегического развития и инноваций Минэкономразвития SPIN: ODCID: - Researcher ID: - Автор: Ананишнев Владислав Владимирович Телефон: 89264794079 Электронная почта автора: ananishnev@moscluster.com Страна, область, город проживания: РФ, Москва, Москва Ученая степень: кандидат экономических наук Ученое звание: доцент Место работы автора: Общество с ограниченной ответственностью «Московский кластер бизнес-инициатив», Москва, Россия Должность: Президент SPIN: 3754-2015 ODCID: 0000-0002-0538-7473 Researcher ID: - Аннотация: Инструменты корпоративного управления позволяют реализовывать программы развития территориальных кластеров. При этом роль корпоративного управления в региональном развитии</p>	<p>Стр. 53-58</p>

недооценена. На законодательном уровне трудовые отношения с членами советов директоров, играющих ключевую роль в существенных корпоративных событиях общества, в настоящее время не урегулированы.

Ключевые слова: корпоративное управление, профессиональный директор, региональное развитие, совет директоров, инновации, контроль